
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ Ϯϰ. august ϮϬϮϬ stillet følgeŶde 
spørgsŵål Ŷr. ϭϲϭϮ ;Alŵ. delͿ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesva‐
res.  Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra SusaŶŶe Ziŵŵer ;UFGͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϲϭϮ:  
”Hvor ofte er der proďleŵer ŵed forsyŶiŶgssikkerhedeŶ iŶdeŶfor ŵagistrelle  
lægeŵidler?” 
 
Svar: 
Til ďrug for ďesvarelseŶ er der iŶdheŶtet ŶedeŶståeŶde ďidrag fra Lægeŵiddelstyrel‐
seŶ, soŵ jeg heŶholder ŵig til. 
 
”LægeŵiddelstyrelseŶ ŵodtager ikke systeŵatisk iŶforŵatioŶ oŵ forsyŶiŶgsvaŶske‐
ligheder for ŵagistrelle lægeŵidler. StyrelseŶ kaŶ derfor ikke oplyse, hvor ofte der er 
forsyŶiŶgsvaŶskeligheder for disse lægeŵidler. 
 
Det skyldes, at ŵagistrelle lægeŵidler freŵstilles på et apotek til deŶ eŶkelte patieŶt 
efter reĐept fra eŶ læge. Der fiŶdes ikke eŶ iŶdehaver af eŶ ŵarkedsføriŶgstilladelse 
for sådaŶŶe lægeŵidler. ProduktioŶsapoteker har i ŵodsætŶiŶg til ŵarkedsføriŶgsiŶ‐
dehavere ikke pligt til at iŶforŵere LægeŵiddelstyrelseŶ, hvis der er proďleŵer ŵed 
forsyŶiŶgeŶ af et ŵagistrelt freŵstillet lægeŵiddel, og apoteket ikke kaŶ iŵøde‐
koŵŵe efterspørgsleŶ.” 
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